
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.10.17 11:30:54) 
 
 
 Otvaram Prvu sjednicu Drugog redovnog  (jesenjeg) zasijedanja  u 2017. godini 
Skupštine Crne Gore  26. saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu  i dnevni red predložio saglasno 
Poslovniku  Skupštine  i dogovoru u Kolegijumu predsjednika Skupštine. 
 Prije prelaska na dnevni red  i na utvrđivanje dnevnog reda imamo nekoliko proceduralnih 
obaveza koje moramo obaviti.  
       Janko Ljumović podnio je ostavku na funkciju ministra  kulture pa saglasno Poslovniku 
Skupštine objavljujem da Skupština konstatuje ostavku čime mu prestaje funkcija ministra.  
        Ivan Mitrović podnio je ostavku na funkciju člana Savjeta Radio Televizije Crne Gore, pa  
saglasno Poslovniku Skupštine objavljujem da Skupština konstatuje ostavku.  
     Takođe, treba da usvojimo zapisnike sa Desete i Četrnaeste sjednice Prvog redovnog 
(proljećnjeg) zasijedanja u 2017. godini.  
 Da li neko od poslanika ima  primjedbi na neki od ovih zapisnika? 
 Konstatujem da nema.  
 Saglasno Poslovniku Skupštine konstatujem da su usvojeni zapisnici sa Desete i 
Četrnaeste sjednice Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2017. godini.  
 Prelazimo na utvrđivanje  dnevnog reda.  
 Predlog dnevnog reda imate u sazivu, pozivam vas da se izjasnimo o predloženom 
dnevnom redu  u cjelini. 
 Stavljam na glasanje  predlog dnevnog reda u cjelini. 
 Izvolite. 
 Hvala. Konstatujem da je glasao 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i 
uzdržanih, pa objavljujem da je  za sjednicu  utvrđen  sljedeći dnevni red: 
 1.Predlog zakona o potvrđivanju ugovora između Crne Gore i Republike Portugal o 
izbjegavanju dvostrukog  oporezivanja i sprečavanju izbjegavanja plaćanja  poreza na dohodak; 
 2. Predlog Zakona o potvrđivanju Pariskog sporazuma; 
 3. Predlog Zakona o potvrđivanju Amandmana na Stolkholmsku konvenciju o dugotrajnim 
organskim zagađujućim supstancama, usvojeni na šestom i sedmom zasijedanju konferencije 
potpisnica; 
 4. Izbor i imenovanja. Za sada nema nikakvih materijala za ovu tačku  
  
            Prelazimo na dnevni red. 
 Prvo je Predlog zakona o potvrđivanju ugovora između Crne Gore i Republike 
Portugal o izbjegavanju dvostrukog oporezivanja i sprečavanju izbjegavanja plaćanja  
poreza na dohodak. 
 Ovlašćeni prestavnici Vlade su ministar finansija Darko Radunović i Novo Radović, 
generalni direktor Direktorata  za poreski i carinski sistem. Ministar finansija, Darko Radunović, 
zamolio je da  razumijemo njegovo odsustvovanje sa sjednice. Izvjestioci odbora su Miodrag 
Vuković,  Zakonodavnog odbora i Miloš Nikolić, Odbora za međunarodne odnose i iseljenike. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predstavnik Vlade želi dati  dopunsko obrazloženje? 
 Želi. 
 Izvolite, ima riječ Novo Radović. 
 
 
 NOVO RADOVIĆ (11.10.17 11:34:16) 
 
 Uvaženi predsjedniče, poštovani poslanici,  
      Zaključivanje bilateralnih ugovora predstavlja najefikasniji i najčešći oblik regulisanja  problema  
dvostrukog  oporezivanja  iz razloga što bilateralni ugovori stvaraju povoljan poreski ambijent za 
međunarodno poslovanje i  investiranje. Crna Gora je nakon sticanja nezavisnosti  preuzela  36 
ranije zaključenih međunarodnih  ugovora, a kao  nezavisna država zaključila je još šest ugovora. 



Republika Portugal priznala je Crnu Goru kao nezavisnu državu 19. juna 2006. godine. 
Diplomatski odnosi su  uspostavljeni 17. maja 2007. godine i ove dvije zemlje imaju bliske i 
prijateljske odnose bez otvorenih pitanja. Dvije zemlje ostvaruju saradnju u oblasti ekonomije, 
turizma, kulture i unutrašnjih poslova, a zajednički i ekonomski prioriteti otvaraju nove mogućnosti 
povezivanja ove dvije zemlje.  
       Privreda Portugala, koja je bazirana na malom i srednjem biznisu, kompatibilna je sa 
razvojnom  strategijom Crne Gore  te se na taj način otvara  mogućnost  za saradnju u pogledu  
transfera iskustava  portugalskih kompanija  kao i za njihove investicione  aktivnosti u  Crnoj Gori. 
Postoji prostor za uspostavljanje saradnje u oblasti odbrane, energetike, saobraćajne  
infrastrukture, zaštite životne  sredine, turizma i kulture. Imajuću u vidu, da odnosi Crne Gore  i 
Portugala  imaju tendeciju produbljivanja i dinamiziranja saradnje u svim  oblastima u Lisabonu je 
12. jula 2016. godine, potpisan Ugovor  između Crne Gore  i Republike  Portugal o izbjegavanju  
dvostrukog oporezivanja  i sprečavanja izbjegavanja  plaćanja poreza na dohodak.  
 Navedenim Ugovorom se prije svega postiže eliminisanje dvostrukog oporezivanja  dohotka  
rezidenta Crne Gore i Portugala, obezbjeđenje  fiskalne i  pravne  sigurnosti  kao uslova  za 
unapređenje djelatnosti rezidenata obje države ugovornice, osiguranje pozitivnog dejstva poreskih 
olakšica radi stimulisanja ulaganja rezidenata jedne države ugovornice u drugu državu. Za 
dohodak koji pomorski i vazdušni prevoznici Crne Gore ostvare od međunarodnog saobraćaja u 
Portugalu ne podliježu oporezivanju u toj zemlji već u Crnoj Gori. Zarade rezidenata Crne Gore na 
osnovu rada koji se obavlja u Portugalu mogu se oporezovati u toj zemlji samo ako taj rad traje 
duže od ugovorom predviđenog vremenskog perioda. Visina stopa za oporezivanje prihoda 
ostvarenih u Crnoj Gori, odnosno u Portugalu, po osnovu dividendi, kamata i .... naknada određuje 
se ovim ugovorom, a ne unutrašnjim zakonodavstvom država ugovornica. Generalna primjena 
načela jednakog poreskog tretmana fizičkih i pravnih lica Crne Gore koje obavljaju djelatnost u 
Portugalu u odnosu na fizička i pravna lica iz Portugala koja obavljaju istu djelatnost u Crnoj Gori 
pod istim ili sličnim uslovima, takođe se obezbjeđuje ovim ugovorom.  
 Ugovorom se dalje obezbjeđuje i unapređenje saradnje poreskih organa Crne Gore i 
Portugala kroz postupak zajedničkog dogovaranja i razmjene obavještenja. Ugovorom se 
obezbjeđuje i da preduzeća iz Crne Gore koja obavljaju djelatnost u Portugalu podliježu 
oporezivanju u toj zemlji samo ako u njoj imaju stalnu poslovnu jedinicu. Takođe, u slučaju 
izvođenja investicionih radova, građevinskih, montažnih itd. ovim ugovorom se obezbjeđuje 
rješenje prema kojem preduzeća iz Crne Gore imaju stalnu poslovnu jedinicu u Portugalu samo 
ako ti radovi traju duže od 12 mjeseci.  
 Poštovani poslanici, imajući u vidu da će se stupanjem na snagu ovog ugovora stvoriti 
uslovi za intenziviranjem investicija između potpisnica i efikasniju saradnju poreskih administracija 
kod naplate poreza, predlažem da Skupština Crne Gore usvoji Predlog zakona o potvrđivanju 
Ugovora između Crne Gore i Republike Portugal. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.10.17 11:38:57) 
 
 Hvala Vama, gospodine Radoviću. 
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Poslanik Nikolić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (11.10.17 11:39:08) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani predstavnici Vlade, poštovani građani,  
 Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za međunarodne 
odnose i iseljenike sa 15. sjednice održane 25. septembra 2017. godine podnio je Izvještaj o 
Predlogu zakona o potvrđivanju ugovora između Crne Gore i Republike Portugal o izbjegavanju 
dvostrukog oporezivanja i sprečavanja izbjegavanja plaćanja poreza na dohodak.  
 Uvodne napomene u pomenutom Predlogu zakona dao je Novo Radović, generalni direktor 
Direktorata za poreski i carinski sistem u Ministarstvu finansija, koji je i danas s nama i koji je 



upravo na efikasan način i sam obrazložio razloge za prihvatanje ovog sporazuma. 
 Predstavnik predlagača je naveo da je ovaj ugovor sačinjen po identičnom modelu kao i 
sporazum sklopljen s drugim državama po pitanju dvostrukog oporezivanja i sprečavanja 
izbjegavanja plaćanja poreza na dohodak. Ugovor ima za cilj da otkloni poreske barijere u 
razmjeni roba i usluga, kretanju lica i kapitala, kao i transferu tehnologije i znanja i na taj način 
stimuliše strano investiranje i obezbjedi pozitivna dejstva poreskih podsticaja. 
 Imajući u vidu da je ugovor potpisan, potrebno je da svaka strana potpisnica ugovora 
sprovede propisanu proceduru za njegovo potvrđivanje u skladu sa svojim nacionalnim 
zakonodavstvom i da se nakon toga uzajamno obavijeste o tome. Polazeći od svoje nadležnosti 
Odbor predlaže Skupštini da Predlog zakona o potvrđivanju ugovora između Crne Gore i 
Republike Portugal o izbjegavanju dvostrukog oporezivanja i sprečavanju izbjegavanja plaćanja 
poreza na dohodak usvoji u predloženom tekstu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.10.17 11:40:50) 
 
 Hvala vam, poslaniče Nikoliću.  
 Otvaram pretres. 
 Da li se neko javlja za riječ? Ne javlja.  
 Onda nema ni potrebe da predstavnik Vlade da završnu riječ. Konstatujem da je pretres 
završen.  
 Prelazimo na sljedeću tačku dnevnog reda Predlog zakona o potvrđivanju Pariskog 
sporazuma. Ovlašćeni predstavnici Vlade su Pavle Radulović, ministar održivog razvoja i turizma 
i Saša Radulović, državni sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma. Izvjestioci odbora su 
Danijel Živković, Zakonodavnog odbora i Luiđ Škrelja, Odbora za međunarodne odnose i 
iseljenike.  
 Otvaram pretres. Da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi.  
 Ima riječ ministar Radulović. Izvolite. 
 
 
 PAVLE RADULOVIĆ (11.10.17 11:41:39) 
 
 Poštovana Skupštino, potrudiću se da budem kratak zbog ozbiljnog interesovanja koje je 
potvrđivanje ovog sporazuma pobudilo u javnosti. 
 Pariski sporazum predstavlja sveobuhvatan pravno obavezujući dokument kojim se planira 
ograničenje porasta temperature na značajno ispod 2 °C u odnosu na industrijski nivo, uz obavezu 
ulaganja napora kako bi se taj porast ograničio na 1,5 °C. Ključni element Sporazuma iz Pariza 
podrazumijeva kvantifikovanu obavezu smanjenja emisija za sve članice Okvirne konvencije 
Ujedinjenih nacija. Potvrđivanjem Pariskog sporazuma Crna Gora učvršćuje svoj put ka članstvu u 
Evropsku uniju i potvrđuje obavezu zajedničke borbe protiv negativnog uticaja klimatskih promjena 
s ostalim zemljama potpisnicama. Ovu obavezu, važno je napomenuti, preuzelo je 197 zemalja 
potpisanica Konvencije od kojih su 154 države već okončale proceduru ratifikovanja Sporazuma 
kojim su definisane obaveze za sve države članice Konvencije i to za period nakon 2020. godine i 
zasnovane su na namjeravanim nacionalno utvrđenim doprinosima smanjenja emisija gasova s 
efektom staklene bašte.  
 Doprinos Crne Gore naporima međunarodne zajednice u borbi protiv klimatskih promjena 
iskazan je kroz namjeravani nacionalno utvrđeni doprinos smanjenja emisija gasova s efektom 
staklene bašte na najmanje 30% u periodu do 2030, a u odnosu na nivo emisija u baznoj 1990. 
godini.  
 Dana 22. aprila 2016. godine predsjednik Crne Gore, Filip Vujanović, potpisao je Pariski 
sporazum na svečanom događaju u organizaciji generalnog sekretara Ujedinjenih nacija. Crna 
Gora se time založila da će smanjiti emisiju GHG- a za najmanje 1570 kilotona na nivou od 1670 
kilotona ili manje. Ovaj cilj je definisan Nacionalnom strategijom o klimatskim promjenama do 
2030. godine i realizovaće se kroz razvoj industrijske tehnologije povećanjem udjela iz obnovljivih 
izvora energije, opšte povećanje energetske efikasnosti, kao i modernizacije energetskog sektora.   



 Na kraju, u cilju ratifikacije Pariskog sporazuma Ministarstvo održivog razvoja i turizma 
uradilo je ekspertsku socioekonomsku analizu o načinu i troškovima sprovođenja Pariskog 
sporazuma. Analiza pruža projektovanu vrijednost planiranih investicionih aktivnosti i potrebnih 
kapitalnih i operativnih troškova za sprovođenje mitigacionih aktivnosti, kao i iznos sredstava koje 
je potrebno obezbijediti iz državnog budžeta i od strane privatnog sektora. Analiza pruža pregled 
mogućih izvora finansiranja uzimajući u obzir trenutne i projektovane socioekonomske trendove, 
dakle bruto društveni proizvod, njegovo kretanje i broj stanovnika. Zasad toliko. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.10.17 11:44:43) 
 
 Hvala Vama, ministre Raduloviću.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele.  
 Za diskusiju se javio poslanik Predrag Sekulić. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (11.10.17 11:44:53) 
 
 Hvala Vam, gospodine predsjedniče.  
 Uvaženi gospodine ministre, poštovane kolege,  
 Rekao bih više zbog javnosti, zbog onoga što se čulo u proteklih nekoliko dana, kada je u 
pitanju Pariski sporazum treba razjasniti nekoliko, čini mi se, nejasnih detalja.  
 Za razliku od Kjoto protokola koji je uglavnom prepoznavao države koje su imale najveću 
emisiju gasova ugljendioksida i ugljenmonoksida, ovoga puta Pariski sporazum važi za sve države 
članice Ujedinjenih nacija i one države koje žele da potpišu Pariski sporazum.  
 Činjenica da poslije godinu dana imamo ne samo potpisan nego i ratifikovan Sporazum od 
većine država koje su ga potpisale, dovoljno govori o značaju ovoga pitanja. Po prvi put se dešava 
da pitanje ekologije i pitanje globalnog zagrijevanja sve države prepoznaju kao i svoj sopstveni 
problem. Nažalost, žao mi je zbog toga, Sjedinjene Američke Države su izašle iz Pariskog 
sporazuma, ali vjerujem da neće proći mnogo vremena i da će se one vratiti Pariskom sporazumu.  
 Ono što je bitno za nas jeste da i mi imamo ovoga puta, za razliku od Kjoto sporazuma, 
određene obaveze tj. smanjivanje emisija štetnih gasova koji proizvode efekat staklene bašte, 
zbog globalnog zagrijavanja, 30%. U ovom trenutku to je nešto što je dosta visoka ljestvica, ali 
treba podsjetiti da je u pitanju bazna 1990. godina.  
 Dozvolite da podsjetim na stav jednog dijela svjetske ekološke zajednice koji je otprilike 
glasio ovako - više je ekonomska kriza učinila za ekologiju na zemljinoj kugli nego svi ostali 
sporazumi i protokoli koje smo imali do sada. Rado bih se složio s tim, ali ne treba zaboraviti da je 
ta ekonomska kriza pogodila i Crnu Goru s jedne strane, posebno početkom 90-ih godina, ukupna 
tranzicija, ratovi u okruženju i sveukupno  što je nosilo sa sobom i bez obzira što imamo korelaciju 
rasta bruto društvenog proizvoda sa industrijskom proizvodnjom možemo već sada da kažemo da 
ono što smo potpisali ovoga  trenutka mi ispunjavamo. Tu nemamo nikakvih dilema.  
 Dakle misija gasova je blizu 35% ispod onoga što je bila emisija štetnih gasova 1990. 
godine. Međutim, ne treba zaboraviti da bez obzira na Pariski sporazum, mi smo u obavezi da 
vodimo računa kao ekološka država, ne samo o zdravlju svojih građana sa jedne strane, nego i o 
onome što je energetska efikasnost. Čini mi se da je to imperativ vremena koje dolazi pred nama, 
a sa druge strane ne treba zaboraviti da mi zaista  imamo ogroman ekonomski i energetski 
potencijal koji još uvijek nijesmo, na neki način, do kraja iskoristili. Kada je u pitanju hidroenergija 
više od 70% tog ekonomskog potencijala, još uvijek nije iskorišteno, a znamo isto tako da imamo 
problem sa korišćenjem onoga što je rudno bogatstvo u bazenu Pljevalja.  
 Takođe, ne treba zaboraviti, a sada se vraćam na priču koja je čini mi se dosta potencirana 
u javnosti, na priču oko Termoelektrane Pljevlja. Ne treba zaboraviti da kada je građen prvi blok 
Termoelektrane 80-ih godina, da su bila projektovana dva  bloka Termoelektrane. Prije svega 
zbog činjenice da imamo ogromno rudno bogatstvo, da se rezerve procjenjuju na stotine miliona 
tona i da čini mi se to jeste bio i dan danas veliki energetski potencijal.  
 Sa druge strane, ni tadašnja Jugoslavija nije imala snage da taj potencijal na pravi način 



valorizuje i ostalo je samo da na prvom bloku Termoelektrane dok je urađena infrastruktura za 
otprilike 30% drugog bloka. Nažalost, u tom trenutku nije realizovan ni projekat toplifikacije 
Pljevalja i danas imamo problem zagađenja Pljevalja i čini mi se da to daje za pravo da kažemo da 
drugi blok Termoelektrane Pljevlja trebamo i moramo da gradimo. Čini mi se da tu odluku Vlade 
Crne Gore niko ne može dovesti u pitanje, niti sa ekološkog, niti sa energetskog stanovišta. Iz 
prostog razloga što već sada imamo dovoljno visoko razvijene ekološke standarde i izgradnja 
drugog bloka Termoelektrane sa jedne strane će pomoći da se riješi pitanje zagađenje Pljevalja. 
Prije svega zato što će izgradnje toplifikacije biti, neće biti potrebe za malim ložištima koja su 
najčešći izvor zagađenja kada su Pljevlja u pitanju. Sa druge strane Termoelektrane jesu stabilan 
izvor električne energije i posebno ne treba govoriti o onima koji su stručni za tu oblast, koliko da 
je taj stabilni izvor električne energije može značiti u ukupnom energetskom sistemu Crne Gore. 
 Naravno to nije razlog da zanemarimo i ostale stvari, već dosta dugo se nije ulagalo u male 
hidrocentralne, govorimo o hidrocentralama koje su vlasništvo Elektroprivrede Crne Gore. Prilikom 
njihove revitalizacije rekao bih da ćemo skoro za duplo povećati kapacitete, govorimo prije svega 
o Slapu Zete, govorimo o Glavi Zete i o nekim drugim malim hidrocentralama.  
 Takođe ne treba zaboraviti onaj hidroenergetski potencijal koji stalno pominjemo još uvijek 
nemamo zajednički dogovor na koji način da ga iskoristimo. Govorim prije svega o rijeci 
Komarnici, govorim o onome što je potencijal rijeke Morače, nažalost i na sreću kako god to 
posmatrali odrekli smo se potencijala rijeke Tare na neodređeni period i to Deklaracijom ove 
skupštine. Ali, ne treba zaboraviti ono što svi mi pojedinačno možemo da uradimo kada je 
energetska riječ u pitanju. Naravno, složićemo se da Ministarstvo ekonomije, Vlada, puno radi na 
tome da sve ono što su javne ustanove, bolnice, škole, da imaju veću energetsku efikasnost. Ali, 
čini mi se da jedan potencijal stoji kada su u pitanju mala domaćinstva. To je pitanje za sve nas 
ukupno, ne samo pitanje zbog visokih računa za električnu energiju, nego i pitanje ukupne 
energetske efikasnosti, na način da to uradimo kao što to rade sve razvijene zemlje Evrope.  
 Takođe, ne treba zaboraviti i jedan potencijal o kome se tek u skorije vrijeme govori u 
pitanju je vjetroelektrana. Znači, pitanje i Krnova i Možure, sa druge strane vjerujem da taj 
potencijal, kada govorimo o desetinama megavat časova koje mogu biti instalisane snage, 
ulaganjima koje nose otprilike između 200 i 220 miliona eura, samo govori za sebe, ne samo kada 
je u pitanju udio rasta bruto društvenog proizvoda, nego kada je u pitanju  i sama proizvodnja 
energije. Negdje do 2040. godine, po svim projekcijama, za ove potrebe biće ulaganje vrijednosti  
dvije i po milijarde eura.  
 Kada znamo koliki je danas  bruto društveni proizvod znači da ćemo negdje osam mjeseci 
bruto društvenog proizvoda uložiti samo kada su u pitanju izvorišta električne energije za njihovo 
obnavljanje, za rekonstrukciju i za izgradnju  novih izvora električne energije. Naravno, kažem još 
jedanput to će nam pomoći da stanemo u red onih zemalja koje mogu da kažu za sebe da su 
razvijene zemlje i da imaju visoki rast bruto društvenog  proizvoda. Sa druge strane ne treba 
zaboraviti da će nam sve to  pomoći da budemo i ugledni član Pariskog sporazuma i ne treba 
zaboraviti da će sve ovo pomoći da ni jednog trenutka ne dovedemo u pitanje ukupnu emisiju 
štetnih gasova kada je u pitanju ono što smo preuzeli kao obavezu u Pariskom sporazumu. Mislim 
da je dobro da i javnost bude upoznata sa ovim sa jedne strane, a sa druge strane da svako nađe 
svoje mjesto i da svako povede u svom dijelu računa što može da uradi kada je u pitanju 
energetska efikasnost.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.10.17 11:52:23) 
 
 Hvala poslaniče Sekuliću. 
 Za riječ se javio poslanik Andrija Popović. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (11.10.17 11:52:30) 
 
 Zahvaljujem. 



 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Prijedlog zakona o potvrđivanju Pariskog sporazuma, veoma važan on će u mnogome 
opredjeljivati i energtsku i ekološku budućnost Crne Gore. U obavezi smo da podržimo Zakon o 
potvrđivanju Pariskog sporazuma, koji je prošle godine potpisao predsjednik Crne Gore, a stupio 
je na snagu 4.novembra 2016. godine. Ključno pitanje je smanjenje emisija mitigacije, 154 države 
su ga već ratifikovale, a osnovno pitanje je da li usvajanjem ovog zakona blokiramo našu namjeru 
da izgradimo drugi blok Termoelektrane u Pljevljima i na taj način smanjimo količinu uvezene 
električne energije.  
 Kolega Sekulić je sada o tome govorio. Nijesam siguran  koja je verzija tačnija, njegova ili 
moja, ali u svakom slučaju vjerujem da ćemo donijeti pravilnu odluku u narednom periodu.  
 Inače, u ovoj godini ćemo za uvoz električne energije dati oko 100 miliona eura. Ovaj zakon 
je doprinos Crne Gore naporima međunarodne zajednice u borbi protiv klimatskih promjena da 
emisiju gasova sa efektom staklene bašte do 2030. godine smanji za 30%, u odnosu na nivo 
emisija iz bazne 1990. godine. Znajući da hidropotencijal Crne Gore koristimo u zanemarljivom 
procentu od oko 20%, a nemamo ni političke ni javne volje, da taj procenat povećamo. Sličan 
slučaj je sa solarnom energijom čija je iskorišćenost zanemarljiva, a primjera radi Podgorica 
raspolaže sa solarnom energijom od oko 1,6 hiljada kilovat sati po metru kvadratnom godišnje, što 
je više od bilo kog grada u Jugoistočnoj Evropi. Slično je i sa našim primorskim gradovima.  
 Takođe, Crna Gora veoma malo koristi energiju vjetra, kao značajan izvor energije. Tako da 
se nalazimo u začaranom krugu. Usvajanjem ovog zakona, koji Liberalna partija apsolutno 
podržava, vjerovatno nećemo moći graditi drugi blok Termoelektrane Pljevlja i taj grad se konačno 
mora ekološki zaštititi. Sa druge strane veoma malo koristimo obnovljive izvore energije, iako naša 
država ima kvalitetne prenosne kapacitete sa državama okruženja. Poseban problem će u 
ovakvim okolnostima biti otvaranje poglavlja 27, zaštita životne sredine, najteža oblast u 
pregovaračkom procesu Crne Gore sa Evropskom unijom.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.10.17 11:56:04) 
 
 Hvala poslaniče Popoviću.  
 Izvolite dalje kolege, da li se još neko javlja za riječ? 
 Nema više zainteresovatnih. 
 Pitam minsitra Radulovića da li želi završnu riječ? Ne želi. 
 Konstatujem da je pretres završen.  
 Prelazimo na sljedeću tačku - Predlog zakona o potvrđivanju Amandmana na 
Stolkholmsku konvenciju o dugotrajnim organskim zagađujućim supstancama, usvojenih 
na šestom i sedmom zasijedanju konferencije potpisnice. Ovlašćeni predstavnici Vlade su 
Pavle Radulović, ministar održivog razvoja i turizma i Ivana Vojinović, generalna direktorica 
Direktorata za životnu sredinu. Izvjestioci odbora su Jovanka Laličić, Zakonodavnog odbora i 
Dragutin Papović, Odbora za međunarodne odnose i iseljenike.  
 Otvaram pretres, da li predstavnik Vlade želi dati dopunsko obrazloženje? Želi. Izvolite 
ministre Raduloviću. 
 
 
 PAVLE RADULOVIĆ (11.10.17 11:56:59) 
 
 Stolkholmska konvencija o dugotrajnim organskim zagađujućim supstancama, takozvani 
POPs- ovi usvojena je 2001. godine u Stolkholmu i stupila je na snagu 2004. godine. Konvencija 
ima za cilj zaštitu zdravlja ljudi i životne sredine od navedenih POPs supstanci. POPs supstance 
su organske supstance koje posjeduju toksična svojstva, teško se razlažu, koje su 
bioakumulativne, koje se prenose kroz atmosferu i talože na velikim udaljenostima i uzrokuju 
značajne negativne efekte na ljudsko zdravlje i životnu sredinu u blizini ili daleko od svog izvora 
nastanka. Crna Gora je potpisnica Stolkholmske konvecije od 2010. godine i tada je donesen 
Zakon o potvrđivanju Stolkholmske konvencije o dugotrajnim organskim zagađujućim 



supstancama. Crna Gora kao država potpisnica ove konvencije ima obavezu da utvrdi, zabrani ili 
ograniči proizvodnju, promet i korišćenje POPs supsanci kao i obavezu da smanji, odnosno 
eliminiše emisije POPs supstanci u životnu sredinu.  
 Obaveza potvrđivanja Amandmana na Konvenciju proizilazi iz periodičnog uključivanja 
novih POPs supstanci u anekse Stolkholmske konvecije. S obzirom da je u periodu 2010. do 
2012. godine dodato deset novih POPs suspstanci na anekse Konvencije Crna Gora je početkom 
2014. godine donijela Zakon o potvrđivanju Amandmana na Stolkholmsku konvenciju o 
dugotrajnim organskim zagađujućim supstancama. Slično u periodu 2013. do 2015. godine dodate 
su još četiri nove POPs supstane što implicira obavezu Crne Gore kao potpisnice Stolkholmske 
konvencije da potvrdi nove amandmane i na taj način doprinese kontroli dugotrajnih organskih 
zagađujućih supstanci na svojoj teritoriji, a sve u cilju zaštite ljudi i životne sredine. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (11.10.17 11:58:50) 
 
 Hvala Vama, ministre Raduloviću.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele.  
 Ko od poslanika želi riječ, kolege? Nema zainteresovanih za diskusiju. 
 Konstatujem da je pretres i po ovoj tački dnevnog reda završen. Stekli su se uslovi da 
glasamo o tačkama dnevnog reda sa Prve sjednice Drugog redovnog zasijedanja i predlažem da 
idemo na Predlog zakona o potvrđivanju ugovora između Crne Gore i Republike Porutugal o 
izbjegavanju dvostrukog oporezivanja i sprečavanju izbjegavanja plaćanja poreza na dohodak. 
Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje Predlog zakon u cjelini. 
Izvolite. 
 Kolege prekidam glasanje da poslanici koji trenutno nisu u sali budu prisutni jer moramo 
glasati. Dajem pauzu par minuta. 
 Obaviješten sam od službe da postoji potreban broj poslanika za odlučivanje i otvaram 
glasanje ponovo po ovom Predlogu. 
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Konstatujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju ugovora između Crne Gore i 
Republike Porutugal o izbjegavanju dvostrukog oporezivanja i sprečavanju izbjegavanja plaćanja 
poreza na dohodak.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju Pariskog sporazuma. 
Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. 
Izvolite. 
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih pa 
konstaujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Pariskog sporazuma.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o potvrđivanju Amandmana na Stolkholmsku 
konveciju o dugotrajnim organskim zagađujućim supstancama, usvojenim na šestu i sedmu 
sjednicu konferencije potpisnica. Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. Stavljam na 
glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 
 Hvala. Glasao je 41 poslanik, svi su glasali za, nije bilo glasova protiv i uzdržanih. 
Konstatujem da je Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Amandmana na Stolkholmsku 
konveciju o dugotrajnim organskim zagađujućim supstancama, usvojenim na šestom i sedmom 
zasijedanju konferencije potpisnica.  
 Kako pod četvrtom tačkom izbori i imenovanja nemamo trenutno materijala, a čeka nas i 
sjednica 16. u Podgorici, konstatujem da je Prva sjednica Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja 
u 2017. godini završena i pošto je ovo naša prva sjednica pozivam na koktel. Hvala. 
 


